
Zápis 
z 25. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 20. 06. 2024 od 15:30 hod., v zasedací místnosti sál Jana Letzela N2.906. 
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Bc. Zdeněk Lhota, Josef Dlabola, Ing. Ivo Muthsam, Zdeněk Křička, Mgr. Petr Poláček, 

Ing. Jan Kříž, Mgr. Michal Vejprava 
Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 
Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje  
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 
Mgr. Adéla Paprskárová, odborná konzultantka CIRI 
 

Neomluveni: Ing. Richard Nádvorník 
 
Distanční účast: Milan Brandejs, Josef Hlávko, MUDr. Jiří Veselý 

 
Program: 

1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 
distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

2) RIS3 strategie Královéhradeckého kraje v praxi. 
3) Regionální centrum podpory investic do bydlení pro Královéhradecký a Liberecký kraj. 
4) Počty dojíždějících do Průmyslové zóny Kvasiny-Solnice. 
5) Aktuální informace o Burze filantropie Královéhradeckého kraje. 
6) Různé. 
7) Závěr. 

 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

Úvodem všechny přivítal pan předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Předseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru.  

Předseda Výboru konstatoval, že Výbor není usnášeníschopný. 

Následně předseda představil program 25. jednání Výboru. 

 

K bodu 2. 
RIS3 strategie Královéhradeckého kraje v praxi. 
 
Předseda předal slovo Ing. Daniele Antropiusové, RIS3 managerce, vedoucí Oddělení inovací CIRI, která 

představila RIS3 strategii KHK, která je zaměřena na podporu výzkumu, vývoje a inovací. Strategie je 

zpracována na úrovni všech krajů ČR. Nad jednotlivými krajskými strategiemi stojí strategie na národní 

úrovni, kterou spravuje MPO ČR. Jde o koncepční dokument, který se zaměřuje na podpůrné nástroje ve 

vědě, výzkumu a inovacích. Klade důraz na segmentovaný rozvoj ve smyslu toho, že definuje konkrétní silná 

odvětví kraje tzv. domény specializace. Tato konkrétní odvětví následně podporuje konkrétními nástroji. 

Krajská RIS3 je každé dva roky aktualizována a schvalována orgány kraje. 

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  

 
 



Diskuze 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – pro jaké fakulty je určen krajský dotační titul Podpora talentovaných PhD. 
studentů? 
Ing. Daniela Antropiusová – titul je určen všem fakultám, které v kraji působí. Podmínkou je studium 
studenta v programu, který je relevantní ve vazbě na RIS3 domény. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – jaký je počet podporovaných studentů v současné době? 
Ing. Daniela Antropiusová – výzva byla ukončena 4.6.2024. V hodnotícím procesu se nyní nachází 18 
žádostí a bude podpořeno 7. Vybraní studenti budou mít stipendium v hodnotě 7000 Kč/měsíčně od 2. – 4. 
ročníku studia.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – z jakých konkrétních oborů žádosti pochází? 
Ing. Daniela Antropiusová – nejvíce žádostí přišlo z Lékařské a Farmaceutické fakulty UK, přestože 
komunikováno bylo se všemi fakultami stejně. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – jaký je předpoklad pro trvání podpory/projektu? 
Ing. Daniela Antropiusová – nyní konkrétní fakulty žádaly pro studenty, kteří jsou v 1.ročníku studia a mají 
veliký potenciál svým výzkumným projektem. Tito vybraní studenti budou finančně podpořeni během 2.,3. a 
4. ročníku. Pokud se dotační titul osvědčí, předpokládáme jeho znovuvypsání i v dalších letech. 
 
 
K bodu 3. 
Regionální centrum podpory investic do bydlení pro Královéhradecký a Liberecký kraj. 
 

Pan předseda předal slovo Mgr. Janě Sklenářové, která představila Regionální centrum podpory investic do 

bydlení. CIRI a SFPI podepsalo v lednu 2024 memorandum o spolupráci. V ČR působí od března 2024 

celkem 8 regionálních center. Jedno z nich se nachází v Hradci Králové. Tato pobočka zajišťuje agendu pro 

Královéhradecký a Liberecký kraj. Na CIRI se nacházelo kontaktní místo, které se otázkou bydlení zabývalo 

již od roku 2018. Data čerpají jak z těchto předešlých let, tak z dat KHK a nyní i z ČSÚ. Na území 

Regionálního centra se nachází 663 obcí z toho 448 obcí je z KHK. Dosud naplánovaná spolupráce je na 3 

roky. V rámci tohoto období je centrum připraveno poskytnout zdarma metodickou pomoc a informace obcím, 

které o to projeví zájem. Díky napojení na odborný tým na SFPI jsou schopni poskytnout pomoc právnickou, 

ekonomickou, urbanistickou, architektonickou, a to vše v rámci individuálních konzultací. Řeší i otázky 

financování projektu, dotační poradenství nedělají, ale v rámci mezioborového poradenství dokáží doporučit 

i jiné dotační tituly.  

Za půl roku mají zmapováno 61 obcí z KHK. Osloveny byly všechny obce nad 1000 obyvatel. Ne všechny 

obce reagovaly nebo projevily zájem o investice do oblasti bydlení. Ze zmapovaných 61 obcí má 9 obcí 

stavební povolení – na podzim můžou získat finanční podporu. Náchodsko a Trutnovsko má nejvyšší podíl 

projektových záměrů. Pro obce je možné z programu žádat na výstavbu bytových domů, rekonstrukce bytů i 

bytových domů, případně nástavba/výstavba/přestavba bytů a domů, možná je i koupě. Nejpřipravenější 

projekt má město Kostelec nad Orlicí. Zároveň se ozývají i developerské projekty, kdy díky tomu jsou 

dostupné informace o dalších zajímavých akcích, které se plánují v Chlumci nad Cidlinou nebo v Hradci 

Králové. 

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  
Poznámka: v 16:20 hod. odchází Ing. Daniela Antropiusová a Mgr. et Mgr. Vendula Hájková. 
 

Diskuze 
Mgr. Martin Hanousek – reagoval na zmínku developerského projektu v Hradci Králové. Hradec Králové 
má dvě lokality, kde plánuje výstavbu. Jedna lokalita je v Kuklenách. Projekt zde plánuje i město. Konzultoval 
někdo situaci s Regionálním centrem?  
Mgr. Jana Sklenářová – ano, jsme v kontaktu. Důležité je, že program je v současné chvíli spuštěn a 
financování probíhá z NPO, tzn. že je nutné vše zasmluvnit do června 2026 s nutností stavebního povolení. 
Pokud by to město nestihlo, poohlédli by se po jiném dotačním programu. V řešení jsou i jiné objekty, které 
by mohly být rekonstruovány.  
Mgr. Martin Hanousek – druhá lokalita je tzv. severní zóna, kde má vzniknout bydlení pro cca 3000 obyvatel. 
Zde bude město hledat pomoc ve smyslu, jak projekt uchopit. Spatřuje v těchto lokalitách velkou příležitost, 
jelikož jinou možnost výstavby město nemá.   
Mgr. Jana Sklenářová – ano, i tuto lokalitu komunikujeme. SFPI nabízí konzultace pro jakékoli veřejné 
investice.  



Josef Hlávko – vznesl dotaz za obec Nahořany. V současné chvíli rekonstruují starý objekt, který budou 
předělávat na 9 bytů. Celý dotační projekt bude realizovat firma. Může nabízená konzultace být i na úrovni 
obec – firma – Regionální centrum.  
Mgr. Jana Sklenářová – ano jde to, ale poptávka musí přijít od obce. Komunikují i s dotačními agenturami, 
kdy základní informace vždy poskytnou. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – Rokytnice v OH má 157 nájemních bytů ve svém vlastnictví. Potřebují 
rekonstruovat. Mohou i oni být žadateli? 
Mgr. Jana Sklenářová – ano, lze žádat i o rekonstrukce. Jediné úskalí spatřuje v kompletních 
rekonstrukcích, kdy je nutné doložit, jakým způsobem s nájemníky v průběhu rekonstrukce bude naloženo. 
Max. limit na žadatele bude 250 mil. Kč. Zda budou i min. limity ještě neví. Záleží na obcích, zda si budou 
chtít zvednout nájemné, protože dle vládní vyhlášky může obec zvednout nájem až na tzv. nákladové 
nájemné, které Regionální centrum pomůže obci spočítat.  
Milan Brandejs – podpora je jen pro obce a patří mezi uznatelné náklady i nákup nemovitosti? 
Mgr. Jana Sklenářová – žadatelem můžou být obce i jakékoli právnické osoby. Obce mají výhodu, mohou 
využít nákup jak bytových domů, tak jen bytových jednotek. Zatím probíhají diskuze na úrovni MMR, pokud 
proběhne nákup takové nemovitosti, tak nebude možnost za peníze z dotačního titulu rekonstrukce. Je 
možné si vybrat pouze jednu aktivitu – buď nákup, nebo rekonstrukci. Výhodněji obvykle vychází pro obec 
nákup realizovat po vlastní ose a na rekonstrukci žádat. V diskuzi je i energetický štítek budov. 
 
 
K bodu 4. 
Počty dojíždějících do Průmyslové zóny Kvasiny-Solnice. 
 

Předseda předal slovo Mgr. Petru Kamenickému, který představil výstupy z databáze dojíždějících do 

Průmyslové zóny Kvasiny-Solnice. Pro tento projekt byla data získána od MV ČR, které si nechalo zpracovat 

od všech mobilních operátorů tzv. zbytková data. Údaje jsou dle reálného pohybu obyvatel v rámci 

pracovního týdne. Z poskytnutých dat byl vytvořen přehled, ze kterého je zřejmý skutečný počet dojíždějících 

do Průmyslové zóny Kvasiny-Solnice a který může sloužit např. pro potřeby dopravního plánování, nebo 

představu o kvantitě závislosti zaměstnanosti v obcích KHK na existenci největšího průmyslového podniku v 

kraji. 

Poznámka přehled je přílohou zápisu.  

Diskuze 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – ta analyzovaná data jsou za všechny obce KHK nebo jde o data z obcí, ze kterých 
někdo vyjíždí? 
Mgr. Petr Kamenický – jde o data ze 150 obcí ze kterých se dojíždí. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – ten průzkum kombinoval přítomnost mobilního čísla po nějakou dobu delší než 2 
hod. a zahrnoval i ostatní cestující jako např. cizince? 
Mgr. Petr Kamenický – bohužel v tomto průzkumu nemohli být cizinci zařazeni. Jak následně zjistili, pouze 
jeden ze tří operátorů dokáže poskytnout relevantní data za přítomnost cizinců – je vázáno na ochranu 
osobních údajů. Co se týká obyvatel ČR + cizinců, kteří dlouhodobě používají českou SIM kartu, ti tam 
zahrnuti jsou, chybovost je minimální. Jde o dokonalý systém, který rozpozná cestujícího, který používá dvě 
SIM karty, nebo kteří se zdržují nahodile. Vypovídá to opravdu o cestujících, kteří se na jednom místě zdrželi 
po dobu jedné pracovní směny. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zmiňoval jste Týniště nad Orlicí vs. Třebechovice pod Orebem – obě obce jsou 
zhruba stejně velké. Nejde pracovat s maticí přechodného ubytování? V Týništi nad Orlicí může být vícero 
ubytovacích kapacit a ubytoven. Atraktivita nemůže být rozdílná, obce jsou od sebe cca 5 min. dojezdově od 
sebe.  
Mgr. Petr Kamenický – v některých případech je zajímavá hranice odkud se dojíždí do průmyslové zóny. 
Jsou obce, odkud dojíždí 20-30 % obyvatel obce do průmyslové zóny a ve vedlejší obci, která je na stejné 
trase, dojíždí jen 5-10 % osob. Týká se to např. i směru Nové Město/Náchod. Zřejmě je možné si to vyložit 
tak, že pracovní příležitosti jsou jinde, dojíždění stahují větší města nebo mají jinou atraktivnější lokalitu. 
Mgr. Martin Hanousek – nebyla zpracována i část Pardubického kraje, co se týká mapových podkladů? 
Mgr. Petr Kamenický – ne, z technických důvodů umíme zpracovat pouze náš kraj. Ale data k tomu jsou. 
Zajímavá je myšlenka použití dat. Procentuální zastoupení dojíždějících z konkrétních obcí by mohlo být 
nápomocno při plánování dopravy v rámci KHK a prosadit změnu u obcí, kde jsou velké rozdíly v poměru 
vysokého počtu dojíždějících a nedostatku spojů. Co se týká průmyslové zóny, pokud jsou speciální vlaky, 
aby mohl pracovník dojet na směnu, tak je možné zvážit přidání zastávek, aby nebylo plánováno pouze z HK, 
ale např. i z Borohrádku atd. Lze pokrýt trasu i svozovými autobusy.  



Mgr. Martin Hanousek – data zřejmě nedokážou rozlišit způsob dopravy. 
Mgr. Petr Kamenický – bohužel ne. Kolegové z odboru dopravy se dotazovali jednoho z poskytovatelů dat, 
zda by dokázali na základě objednávky odlišit způsob dopravy. Bylo jim řečeno, že umí odlišit dálnici od 
železnice za předpokladu, že jsou dostatečně daleko od sebe. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zajímavá data by byla i ochota dojíždění vůči věkové struktuře.  
Mgr. Petr Kamenický – rozhodně by data byla užitečná i pro zjištění přítomnosti konkrétního počtu obyvatel 
– místní x návštěvníci. Pro horské obce, které mají rozpor, kolik obyvatel u nich opravu bydlí a kolik je jich 
evidenčně přihlášeno. Viz. přítomný počet osob neklesne pod 2000 osob, ale obec má 800 obyvatel.  
 

K bodu 5. 
Aktuální informace o Burze filantropie Královéhradeckého kraje. 
 
Pan předseda předal slovo Ing. Lucii Rovenské, která představila projekt Burzy Filantropie KHK – druhý 
ročník. 
 
Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  

K bodu 6. 
Různé. 
 
Pan předseda přečetl členům Výboru vzkaz, který zaslal Mgr. Michal Vejprava.  
 
Vážený pane předsedo, Vážení členové výboru,  

děkuji Vám za možnost setkávat se a poznávat témata týkající se slabších i silnějších regionů kraje. Mrzí mě 

bohužel to, že v mých očích se nám za bezmála 4 roky scházení nepodařilo společně vytvořit nějaký funkční 

nástroj spolupráce mezi soukromým sektorem a samosprávou. Nezbývá mi tedy než popřát, aby se v příštím 

volebním období ustanovil podobně tematicky zaměřený výbor a jeho členové byli úspěšnější než my. 

Přeji Vám hezký den. 

S pozdravem, 

Mgr. Michal Vejprava 

 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – tento Výbor má specifickou náplň, částečně se tato náplň hledá, téma je široké 
od regionálního rozvoje, přes školství, dopravu, sociální oblast. Domnívá se, že se v tomto či minulém 
volebním období nějaké menší či větší záležitosti povedly ať již jde o podporu hospodářsky slabších regionů 
či upozornit na jejich problematiku. Nebo problematiku spojenou s velmi silnou zaměstnaností v průmyslové 
zóně. Děkuje všem členům Výboru za účast.  
Mgr. Martin Hanousek – poděkoval za možnost účastnit se a kvitoval jednání Výboru z důvodu obohacení 
o tématiku, která mu přinesla cenné informace.  
 
K bodu 7. 
Závěr. 

Závěrem předseda výboru poděkoval všem za účast na 25. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a 
pracovní příležitosti. V čase 17:00 hod. jednání ukončil. 
 
 

 

         PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
                předseda výboru 
 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


